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Beschouwing op de begroting 2016 – 2019 
 

1. INLEIDING 
 
Allereerst wenst de VVD haar waardering uitspreken niet alleen voor de zorgvuldigheid waarmee 
deze begroting tot stand is gekomen maar tevens en vooral dat het wederom gelukt is een sluitende 
begroting op te stellen. En dit komt allen toe die hierbij betrokken zijn! 
In deze tijd van grote financiële onzekerheden, zeker ook vanuit het Rijk, blijft het een uitdaging de 
begroting duurzaam sluitend te doen zijn. Zij houdt vast aan een inhoudelijk heldere en financieel 
duidelijke koers op hoofdlijnen, zoals het coalitieakkoord ook voorstaat, met als leidraad de 6 
strategische lijnen van de Toekomstvisie “Valkenburg aan de Geul op weg naar 2035.” 
Hierbij blijft het uitgangspunt bestaand beleid waarbij nieuw beleid eerst financieel afgekaderd dient 
te zijn. Voor het tweede jaar tonen de uitgangspunten, zoals vernoemd in het huidige coalitie 
akkoord, om duurzaam tot een sluitende begroting te komen, dat zij  een reeele en gezonde 
onderbouwing zijn. 
Deze insteek heeft de financiële positie van onze gemeente wederom versterkt zonder dat we onze 
burgers en ondernemers moesten confronteren met hogere belastingen.  
Desondanks blijft financiële waakzaamheid een must. We zullen bedachtzaam en 
verantwoordingsvol met het gemeenschapsgeld om dienen te gaan en daar waar in deze een andere 
aanpak vereist is deze ook uit te voeren, zoals bijv bij het Polfermolen Centre.  
De VVD begroet uiteraard het doel om een kleine en slagvaardige ambtelijke organisatie na te 
streven en dat,mede om dit haalbaar te doen zijn, ingezet dient te blijven worden op samenwerking 
met andere gemeentes en/of private marktpartijen. De efficiency van het apparaat mag hier 
natuurlijk niet onder lijden. 
Voor de VVD blijft samenwerken het sleutelwoord om financiële onzekerheden mede het hoofd te 
kunnen bieden. 
 

2. DE TE REALISEREN PROGRAMMA’S  
 
2.1 Openbare Orde en Veiligheid 

Hiervoor zorg te dragen is en blijft een kerntaak van de Gemeente. Echter, iedere inwoner, bezoeker, 
onderneming en organisatie dient hierin op haar verantwoordelijkheid gewezen te worden: werk 
mee, denk mee en doe mee! Hierbij is de werkelijke veiligheid minstens zo belangrijk als het 
veiligheidsgevoel, of, zoals vernoemd in dit programma, “een objectief en subjectief veilig 
Valkenburg aan de Geul.” 
Veel criminele overlast wordt veroorzaakt door drugshandel of – gebruik, gokverslaving en overmatig 
drankgebruik. We zien, mede dankzij de goede samenwerking tussen gemeente, ordediensten en het 
MKB, dat er hard gewerkt is en wordt aan het terugdringen van deze problematiek. Preventieve 
maatregelen en voorlichting werpen hun vruchten af.        - 1 –  



 
De VVD heeft altijd gepleit voor een gezonde balans tussen veiligheid, risicobeheersing en financiën. 
Dat blijven we doen.  Ook als het gaat om vluchtelingenopvang. De VVD heeft hierin een duidelijk 
standpunt ingenomen: vluchtelingen mogen van zich zelf respecterende politieke partijen 
verwachten dat ze mee willen werken deze uitdaging oplossingsgericht het hoofd te bieden. Maar op 
gemeentelijk nivo dient dit dan wel te geschieden al naar gelang de mogelijkheden van die 
gemeente. De VVD vindt Valkenburg aan de Geul te klein voor een grootschalig AZC. Wel zijn we voor 
een zeer kleinschalige opvang, voor korte duur, met een zo groot mogelijke spreiding. Dit staat ook in 
het schrijven dat de VVD recentelijk verstuurd heeft. We zijn dan ook blij dat de Commissaris van de 
Koning in Limburg dezelfde mening is toegedaan. 
 

2.2 Verkeer, vervoer en waterstaat 
Als VVD onderschrijven wij de algemene beleidsdoelstellingen voor het programma Verkeer, vervoer 
en waterstaat. Prioriteit heeft de verzorgde openbare ruimte waarbij aandacht is voor 
verkeersveiligheid.  De wegen, trottoirs en pleinen dienen wij als gemeente goed te onderhouden. 
Dit maakt wonen, werken en recreëren in Valkenburg aan de Geul aantrekkelijk. 
 
Buiten beter app 
De VVD heeft de motie Buiten Beter App ingediend en deze is met unanimiteit van stemmen 
aangenomen. Wie op straat of in de buurt een probleem ziet, zoals bijvoorbeeld zwerfafval of 
kapotte bestrating kan dit met behulp van deze app gemakkelijk via de mobiele telefoon bij de 
gemeente melden. De gemeente zorgt er dan voor dat het probleem wordt opgelost of wordt 
doorgegeven aan de verantwoordelijke instantie. Deze app was in maart 2015 al gereed voor 
gebruik.  De wethouder heeft in maart 2015 de VVD fractie laten weten dat de gemeente in april een 
nieuwe (betere, eigen) app zou gaan gebruiken. Met deze app is de gemeente in staat om te sturen 
op afhandeling en kan als extra service de stand van zaken van de afhandeling van een klacht worden 
teruggekoppeld naar de melding. Verder zijn meer soorten meldingen mogelijk dan met de Buiten 
Beter app. Deze toepassing zou voor de zomer zijn geïnstalleerd. 
Vraag aan de wethouder: de zomer is inmiddels voorbij. Wat is de stand van zaken van de 
implementatie van de eigen toepassing en wanneer kan de raad een raadsinformatiebulletin 
daarover verwachten en worden de inwoners eveneens geïnformeerd over het gebruik van deze app. 
 
Snippergroen 
In oktober 2014 heeft de toenmalige wethouder de raadsleden en de commissieleden van SOB 
voorgelicht over het zogenaamde “snippergroen”. Mede aan de hand van een power-point 
presentatie is een beeld c.q. overzicht gegeven van in de gemeente gelegen restgronden en -stroken 
die bij inwoners in gebruik zijn kennelijk zonder juridische titel. Aangezien het college het beheer 
voert over de eigendommen (inclusief bevoegdheid tot aan- en verkopen) heeft de wethouder de 
wijze waarop het college deze historisch gegroeide situatie wenst aan te pakken afgestemd op het op 
gang brengen van de communicatie richting gebruikers. 
Vraag aan de wethouder: wat is de stand van zaken met betrekking tot het snippergroen en wat zijn 
de financiële consequenties daarvan geweest vanaf oktober 2014 tot en met vandaag? 
 
Wegenbeheer 
De VVD heeft met genoegen kennis genomen van de presentatie met betrekking tot het adaptief 
wegenbeheer. Niet eens in de laatste plaats omdat de VVD reeds bij de algemene beschouwingen 
van 2014-2018 en ook van 2010-2014  heeft gepleit voor een beheersplan voor buitenwegen, 
voetpaden, rijwielpaden en de bermen van de buitenwegen. Een meerjarenplan voor 
wegenonderhoud in Valkenburg aan de Geul wordt nu geformaliseerd waarbij de raad, en daardoor 
ook de inwoner, “aan de knoppen” kan draaien.  -2-  
 
 



 
Verkeersveiligheid 
Zoals ook in voorgaande jaren aangegeven zijn er aangaande de verkeersveiligheid binnen de 
gemeente Valkenburg aan de Geul beperkte middelen beschikbaar. De VVD is dan ook verheugd dat 
mede dankzij onze inbreng de gevaarlijke zebrapaden weldra zijn verlicht, een veilige schoolroute 
voor de jeugd is gerealiseerd en voorts door de wethouder is toegezegd dat de per 1 december 2015 
nieuw aan te stellen verkeersdeskundige in gesprek zal gaan met de bewoners, waaronder die van de 
Neerhem/Oud-Valkenburgerweg, om de wensen en knelpunten te inventariseren. De VVD is nog 
steeds van mening dat bij grootscheepse reconstructie van wegen, die is opgestart vanuit 
onderhoudsoogpunt, wordt ingezet op een integrale aanpassing van de openbare ruimte, waarbij 
aangesloten wordt bij de uitgangspunten van het verkeersveiligheidsbeleid. Het terugdringen van het 
aantal ongelukken heeft nog steeds onze prioriteit. 
De VVD heeft kennis genomen van de verkeersveiligheidsanalyse en hoort graag van de wethouder 
welke de vervolgstappen zijn naar aanleiding van deze analyse en op welke wijze de wethouder 
voornemens is de verkeersveiligheid binnen onze gemeente met nog meer waarborgen te omkleden. 
 

2.3 Economische Zaken 
Kiezen voor toerisme en evenementen als dominante dragers van onze lokale economie, dient hand 
in hand te gaan met enerzijds het scheppen van een goed ondernemersklimaat naar bestaande en 
potentieel geïnteresseerde bedrijven toe en anderzijds met het behartigen van de belangen van onze 
inwoners. 
Hiertoe dient blijvend aandacht geschonken te worden aan het optimaliseren van onze 
infrastructuur: het MKB moet goed bereikbaar zijn en blijven. Blijvend is ook de zorg voor een goede 
woonomgeving waarbij de aanwezigheid van winkels van essentieel belang is voor de juiste woon-
werk balans. Een goede balans tussen wonen en werken versterkt een totale gemeenschap ook op 
economisch vlak.  
De bijna-afronding van het Centrumplan ( Molenstraat en Walramplein vormen de afronding), het 
project op het Leeuwterrein, Kasteel Oost, Pradoegebouw, Croix de Bourgogne, Diepengaerde, 
Museum Land van Valkenburg, dak bij het OLT, en meer : nieuwe en vernieuwende ontwikkelingen 
die een impact gaan hebben op onze economische ontwikkeling . En dit vraagt weer om permanente 
aandacht voor aanpassing en ontwikkeling van onze infrastructuur. Zeer zeker op het gebied van 
parkeren. Het bruisende en actieve karakter van onze stad steunt op evenementen en zeker de 
grootschalige. Zoals, hopelijk, de WK Cycle Cross in januari 2018. De spin-off is wereldwijd. 
Ook hier, net als in een toenemend aantal andere facetten van onze samenleving, is cofinanciering 
onontbeerlijk en zal de gemeente een onmisbare, faciliterende rol moeten blijven spelen. 
De VVD kijkt wel halsreikend uit naar het nieuwe parkeerplan voor het centrum. 

- Vraag aan de Wethouder: wanneer is het parkeerplan voor het centrum bekend? 
 
Al deze ontwikkelingen zullen een versterkend effect hebben op de werkgelegenheidssituatie in onze 
gemeente.  Blijvend aandachtspunt in deze zijn de ontwikkelingen in de buitenkernen: het  
faillissement van Camping Schoonbron  is een dreun voor Schin op Geul en de gemeente en vraagt 
om een spoedige economische herinvulling. Leefbaarheid en economische mogelijkheden gaan hand 
in hand. Ook hier geldt dat winkels niet alleen toeristen trekken maar tevens van onmisbare 
toegevoegde waarde voor onze eigen inwoners zijn. We zien het positieve effect op de beleving van 
de openbare ruimte ook in het centrum, waar commercieel vastgoed een herbestemming kan krijgen 
en heeft gekregen. 
 

2.4 Onderwijs 
De gemeente heeft als lokale overheid de taak om te zorgen voor een gecoördineerd 
onderwijsaanbod.     -3- 



De VVD onderschrijft het belang dat met name jonge kinderen (2-12 jaar) in hun wijk of kern naar 
school of opvang kunnen gaan. Dit ook ter bevordering van de leefbaarheid en cohesie binnen deze 
wijken en kernen.    
Goed onderwijs vormt de basis voor een succesvol en gelukkig leven voor onze kinderen. Voor de 
VVD gaat het er niet alleen om hoeveel leerlingen er op een school zitten maar zeker of de school 
goed onderwijs geeft. En daar is ook een goede accommodatie voor nodig. 
 

2.5 Cultuur en Recreatie 
Dit programma is nauw verbonden met andere programma’s waardoor ze voor het succes van de 
uitvoering dan ook onderling afhankelijk en wederzijds versterkend werken. 
Het coalitieakkoord zet nadrukkelijk in op een duurzaam en gezondheidsprofiel van de gemeente. Dit 
vinden we duidelijk terug in de conceptnota Voor Sport en Bewegen. De VVD is de sportpartij bij 
uitstek: investeren in sport is investeren in de toekomst. Sport bevordert veiligheid en gezondheid. 
Tevens helpt het schooluitval en criminaliteit voorkomen. De dubbele vergrijzing, ontgroening en 
ontvolking hebben een grote impact op onze samenleving. Dit zal een grote druk leggen op, ook het 
streven van de VVD om iedereen te kunnen laten sporten, ongeacht leeftijd, psychische of fysieke 
beperkingen, woonplaats of financiële status.  
De gemeente dient de randvoorwaarden te blijven scheppen om culturele-, sport- en 
recreatieactiviteiten mogelijk te laten blijven voor een zo groot mogelijk deel van onze bevolking. De 
VVD vindt dat de gemeente de regierol moet blijven behouden in het stimuleren van kunst en cultuur 
omdat deze vorm en inhoud geven aan onze samenleving: de typische eigenheid en grote 
verscheidenheid van taal, muziek en volkskunst in het valkenburgse dienen gesteund te blijven 
worden. Ook hier dienen de kunst- en cultuurinstellingen met de toeristische sector tot een sterke en 
elkaar versterkende samenwerking te komen.  
Wij vinden dat TV Valkenburg dit ook dient te doen: samenwerken. Hierin dienen ze hun verdere 
kracht te zoeken. De VVD wenst dan ook geen extra gelden hierheen te sluizen. 
De VVD wilt de besturen van SV Berg en VV Walram een compliment geven over de wijze waarop zij 
aan het samenwerken zijn om 2 kunstgrasvelden gerealiseerd te krijgen op hun respectievelijke 
locaties. De gestelde financiele kaders zijn duidelijk en krap maar ook zijn de mogelijkheden aanwezig 
om tot een snelle oplossing te komen. Die opdracht heeft de raad de wethouder ook gegeven. 
Omdat de VVD zich ongerust begint te maken over de voortgang van het proces om te komen tot 2 
kunstgrasvelden vóórdat het seizoen 2016-2017 van start gaat, een vraag aan de wethouder: 

- Hoe is de StaVaZa t.a.v. de kunstgrasvelden en krijgen wij bij de a.s. commissiecyclus een 
raadsnota in deze aangeboden? 

En dan het Polfercenter. 
Tot vier keer toe heeft de VVD gevraagd naar de jaarcijfers van de Gemeentegrot exploitatie, ge-
extrapoleerd uit de jaarcijfers van de Polfercenter b.v., mede omdat we inzichtelijk gemaakt wensen 
te zien hoe het met de Cave Experience gaat. Deze cijfers heeft de wethouder ons toegezegd. 

- Vraag aan de wethouder: waarom zijn die cijfers er nog steeds niet en wanneer wel? 
 

2.6 Sociale Voorzieningen en Maatschappelijke Dienstverlening 
De VVD zet samen met de burgers in op maatwerk, burgerkracht en communicatie.  
Knelpunten dienen open en transparant te worden gecommuniceerd. Zeker de Jeugdwet heeft onze 
aandacht in verband met de moeilijkheden die hierbij naar voren zijn gekomen door de 3-
decentralisaties. De mogelijkheid tot het vergemakkelijken van de declaraties door zorginstellingen 
bij de gemeente dienen te worden onderzocht.  
Wij zijn groot voorstander van het verlengen van het overgangsjaar, zodat alles meer kan worden 
uitgekristalliseerd. 
De VVD wil streven naar meer ondersteuning en bevordering van mantelzorg om zodoende de eigen 
regie over leven en zelfsturing van ouderen te bevorderen. -4- 
Het verenigingsleven is van groot belang voor een gezonde samenleving. Onafhankelijkheid van de 
gelden van de gemeente draagt bij aan de ontwikkeling van “samen sterk, samen zorgen voor”. We 



willen de inwoners stimuleren om mee te werken aan een mentaliteitsverandering. Met name 
sporen we de verenigingen aan om met hun leden inventief te zijn om zelf zorg te dragen voor 
financiële verantwoordelijkheid. 
 

2.7 Volksgezondheid en Milieu 
Samenwerkingsverbanden zijn van groot belang voor het gesmeerd lopen van onze samenleving. Dit 
levert meer mogelijkheden op, maar ook kostenbesparing hetgeen, zeker in een tijd van  
bezuinigingen, niet onbelangrijk is. 
De VVD vindt dan ook dat geïnvesteerd moet worden in de verdere ontwikkeling c.q. verbetering en 
continuering van deze samenwerkingsverbanden. 
 

2.8 Ruimtelijke Ordening en Volkshuisvesting 
De VVD is voorstander van betaalbare woningen voor starters. Dit om vertrek van jongeren uit onze 
gemeente te voorkomen en daarmee tevens onze lokale economie te (blijven) stimuleren. Tevens 
dienen er woningen te zijn voor onze ouderen opdat er gezinswoningen vrijkomen en een 
doorstroming op gang komt. We zullen er als gemeente alles aan moeten doen om mensen binnen 
onze gemeente te houden en nieuwkomers zich te laten vestigen. De VVD is dan ook blij met de 
realisatie van het Centrumplan en de bijbehorende woningen en ook de plannen voor de bouw in de 
Wethouder Paulssenlaan . Dit kunnen wij alleen maar toejuichen. We dienen als gemeente  tenslotte 
medewerking te verlenen om, daar waar nodig, leegstaande panden een andere planologische 
bestemming te geven als daardoor een nieuwe bedrijfsfunctie mogelijk wordt. 
       
 
 
 

3. NAWOORD 
 

De VVD is altijd positief ingesteld. We kijken altijd vol vertrouwen naar de toekomst en wat die ons te 
bieden heeft. Met de diverse veelbelovende projecten in het verschiet en de naderende afronding 
van het leeuwendeel van het centrumplan ontstaat een nieuwe economische realiteit in onze 
gemeente. Er gaan zich nieuwe kansen en mogelijkheden tot ontplooiing voordoen. Deze kansen 
worden ook gezien door investeerders en ondernemers die zich hier wensen te vestigen. Valkenburg 
aan de Geul is hot! 
Echter, het stimuleren van de leefbaarheid van de kernen blijft om onze aandacht vragen. We dienen 
samen te werken om de burger en de buurt hun eigen kracht te laten gebruiken bij het deelnemen 
aan de samenleving. Dit vergt nog veel inzet van alle partijen. 
De demografische ontwikkeling van onze gemeente vraagt ons om alert te blijven: het dalende 
inwoneraantal en een voortschrijdende vergrijzing zullen nog meer hun invloed gaan hebben op de 
inrichting van onze gemeente. 
Ik wil eindigen met ook het belang van een goede  samenwerking binnen deze raad te accentueren 
omdat we, en ik citeer uit het coalitieakkoord “ een gedeeld belang hebben: het welzijn van de 
burgers, ondernemers en gasten in Valkenburg aan de Geul.” 
  

 

      -5- 


